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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 2/2013 
Caràcter: ordinària 
Data: 7 de febrer de 2013 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre a ¾ de 10 del vespre. 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader (UPM-PM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM). S’incorpora al punt cinquè. 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 1/2013, de 10 de gener. 
 

2. Aprovar la creació de la Comissió Municipal de Delimitació del terme municipal de 
Torroella de Montgrí amb el terme municipal de l’Escala. Exp. 103/13 (Secretaria). 

 
3. Aprovar inicialment el Reglament regulador del Registre municipal d’associacions i 

entitats. Exp. 218/13 (Secretaria). 
 

4. Aprovar inicialment la creació de tres fitxers de dades de caràcter personal. Exp. 
1022/06 (Secretaria). 

 
5. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla general municipal 

d’ordenació referent a la regulació complementària a l’ús hoteler en el sòl no 

urbanitzable. Exp. 673/12 (Secretaria). 

 
6. Aprovar inicialment l’Inventari de Camins Públics a incloure a l’Inventari Municipal 

de Béns de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 178/13 (Secretaria). 
 

7. Aprovar la moció presentada pels grups municipals de CiU, Esquerra-AM, UPM-PM, 
L’EST i COET de suport a la declaració de sobirania del poble de Catalunya i el 
procés de transició nacional. Exp. 251/13 (Secretaria). 
 

8. Manifestar el posicionament del Ple respecte a la Sentència núm. 309/12 del 
Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona referent a les banderes. Exp. 
724/11 (Secretaria). 

 
9. Donar compte de la Sentència núm. 9/13 dictada pel Jutjat Contenciós 

Administratiu núm. 2 de Girona en el marc del recurs contenciós administratiu 
núm. 476/07, interposat per Catorzezerosis SL. Exp. 958/07 (Secretaria). 

 
10. Donar compte de l’aprovació definitiva de dos instruments de planejament 

urbanístic. 
 
11. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 

 
12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 

2924 al núm. 3037, corresponents al període comprès entre el 17 de desembre 
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de 2012 i el 31 de desembre de 2012, i del núm. 1 al núm. 73, corresponents al 
període comprès entre el 2 de gener de 2013 i el 15 de gener de 2013. 

 
13. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 1/2013, DE 10 DE GENER 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria. Ningú 
objecta res. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 1/2013, de 10 de gener, s’aprova per majoria 
absoluta (vot favorable dels 9 regidors/es dels grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del 
grup d’Esquerra-AM, dels 2 regidor/a del grup d’UPM-PM i del regidor del grup del COET). 
 
 
2. APROVAR LA CREACIÓ DE LA COMISSIÓ MUNICIPAL DE DELIMITACIÓ DEL TERME 
MUNICIPAL DE TORROELLA DE MONTGRÍ AMB EL TERME MUNICIPAL DE L’ESCALA. EXP. 
103/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que, en alguns trams de la línia del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el de 
l’Escala, no està ben definida la línia de delimitació entre ambdós termes. 
 
Vista la voluntat de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí de determinar clarament aquesta línia 
de delimitació entre Torroella de Montgrí i l’Escala. 
 
Ateses les determinacions dels articles 27 a 38 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel 
qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals 
descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya; dels articles 12.3, 19, 25, 27.3.c, 
28.1, 114.2.c, 179.1.b i 184.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; dels articles 22.2.p i 47.2.c de la 
Llei estatal 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local; de l’article 10 del Reial 

http://municat.gencat.cat/upload/normativa/decret_244_2007.pdf
http://municat.gencat.cat/municat/upload/file/normativa/decret_legislatiu_2_2003.pdf
http://municat.gencat.cat/municat/upload/file/normativa/arts_47_2_48_50_3_llei_7_85.pdf
http://municat.gencat.cat/municat/upload/file/normativa/arts_47_2_48_50_3_llei_7_85.pdf
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decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local; del Decret 225/2002, de 27 d'agost, pel qual es regula 
la Comissió de Delimitació Territorial, modificat pel Decret 373/2004, de 7 de setembre; de 
l’article 8.3.f, g, h, i i de la Llei 5/2005, de 2 de maig, de la Comissió Jurídica Assessora; 
supletòriament, del Reial decret 1690/1986, d'11 de juliol, el qual aprova el Reglament de 
població i demarcació territorial de les entitats locals; de l’article 7.4 de la Llei 7/1986, de 24 
de gener, d'ordenació de la cartografia; i de l’article 246 de la Llei orgànica 10/1995, de 23 de 
novembre, del Codi penal.  
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Iniciar l’expedient de delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el terme 
municipal de l’Escala (exp. núm. 103/13). 
 
2n. Nomenar els membres de la comissió que ha de representar l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí en les operacions de delimitació del terme municipal: 
 

- Sr. Jordi Cordon i Pulido (alcalde) 
- Sra. Sandra Bartomeus i Vicens (regidora) 
- Sr. Francesc Puig i Bagué (regidor) 
- Sr. Josep Pujol i Fuster (tècnic de medi ambient) 
- Sr. Josep Rovira i Jofre (secretari) 

 
3r. Notificar aquest acord a l’Ajuntament de l’Escala i al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
 
4t. Notificar als propietaris de les finques afectades els acords i la data de les operacions de 
delimitació, una vegada l’Ajuntament de l’Escala hagi nomenat la seva comissió i hagi estat 
determinada la data de les operacions de delimitació. 
 
5è. Facultar el Sr. alcalde perquè dugui a terme les actuacions necessàries per fer efectius 
aquests acords. 
 
6è. Comunicar aquests acords, per al seu coneixement, al Consell Comarcal del Baix Empordà, 
al Consell Comarcal de l’Alt Empordà i a la Diputació de Girona”.  
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que els equips de govern anteriors ja han 
estat treballant sobre el tema i desitja que aquesta comissió serveixi per resoldre el litigi amb el 
terme. 
 
El Sr. Rufí fa avinent que sí que està ben definida la línia de delimitació entre ambdós termes. 
Confia que aquesta comissió serveixi per restaurar la legalitat i l’aprovació indeguda del camí 
dels Termes per part d’un càmping. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 
2 regidor/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
3. APROVAR INICIALMENT EL REGLAMENT REGULADOR DEL REGISTRE MUNICIPAL 
D’ASSOCIACIONS I ENTITATS. EXP. 218/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió de 5 de març de 2009, va aprovar la constitució del Registre 
Municipal d’Associacions Veïnals de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí.  
 
Vist que cal regular jurídicament el funcionament d’aquest registre. 
 
Vist l’avantprojecte del Reglament regulador del registre municipal d’associacions i entitats. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 25 de gener de 2013, sobre la normativa aplicable i 
procediment a seguir.  
 
Ateses les determinacions dels articles 6, 8.1.a), 52.2.d), 66, 178, 236 i 237 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya (TRLMLC); dels articles 4.1 a), 22.2.d), 49, 70.2, 84 i 139 a 141 de la Llei 
estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL); dels articles 58 a 
66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
serveis de les entitats locals (ROAS); de la Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés 
electrònic dels ciutadans i les ciutadanes als serveis públics (LAECSP); de la Llei estatal 
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú (LRLPAC); de la Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya; i de la Llei 29/2010, del 3 
d’agost, de l’ús dels mitjans electrònics al sector públic de Catalunya. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment, de conformitat amb el que disposa l’article 178.1 del TRLMRLC, el 
Reglament regulador del registre municipal d’associacions i entitats, el text del qual s’adjunta 
com annex a aquest acord.  
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública (mitjançant edicte publicat en el BOP de 
Girona, en el DOGC, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, en el Tauler d’anuncis 
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municipal i a la pàgina web municipal www.torroella-estartit.cat) i a audiència dels 
interessats/des, per un període de 30 dies hàbils, comptats des de següent al de la publicació 
del darrer anunci al BOP de Girona o al DOGC. En aquest termini els interessats/des podran 
examinar l’expedient i el text del reglament i presentar les reclamacions i suggeriments que 
creguin oportuns. Transcorregut el període indicat, i si no hi ha hagut cap reclamació o 
suggeriment, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu.  
 
3r. Fer constar que el reglament no entrarà en vigor fins que s’hagi publicat íntegrament el seu 
text en el BOP de Girona i hagi transcorregut un termini de 15 dies hàbils fixat a l’article 70.2 de 
la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
Posteriorment es publicarà el text a la pàgina web municipal”.  
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que, tot i ser una aprovació inicial, 
proposa que l’Ajuntament assumeixi les despeses de les fotocòpies que s’han de presentar per 
a la inscripció. També demana, en relació amb els requisits d’inscripció fixats a l’article 2 del 
Reglament, que, a continuació d’on diu “que estiguin legalment constituïdes” substituir “i que 
tinguin el domicili social a Torroella de Montgrí, l’objecte de les quals sigui la defensa, el foment 
o la millora dels interessos generals o sectorials de veïns d’aquest municipi” per “i que alguna 
de les seves finalitats sigui la defensa, foment o millora dels interessos generals o sectorials 
dels veïns d’aquest municipi”. En tercer lloc indica que es parla de participació ciutadana, fet 
que manca molt en l’acció de l’Equip de Govern. Demana quins són els òrgans consultius 
municipals creats per fomentar la participació ciutadana, esmentats a l’article 6.f del 
Reglament, quines són les seves funcions i competències i cada quan es reuneixen. Per tot 
això, i confiant que les seves peticions siguin acceptades, donaran un vot de confiança a l’Equip 
de Govern. Confia que el Registre no sigui utilitzat amb finalitats polítiques. El Sr. alcalde li 
demana si els farà arribar aquestes peticions i el Sr. Sarquella li ho confirma. 
 
El Sr. Coll afirma que hi votaran a favor, però demana quins documents es demanen a les 
entitats del municipi, per la qual cosa demana al secretari si ho pot llegir. Aquest li indica que 
són els documents que consten a l’article 4.1 del Reglament: Estatuts reguladors de l’entitat; 
número d’inscripció en el Registre General d’Associacions corresponent, o en qualsevol altre que 
sigui preceptiu, o certificació de presentació de la sol·licitud d’inscripció a l’esmentat Registre; 
acta fundacional de l’entitat; domicili de la seu social de l’entitat a Torroella de Montgrí; 
declaració del nombre de socis de l'entitat, amb especificació del nombre de residents a 
Torroella de Montgrí; document acreditatiu del CIF de l'entitat; certificat del secretari/ària de 
l'associació/entitat amb el nom de les persones que conformen la Junta Directiva i dades de 
contacte del president/a; i autorització de l'entitat a l'Ajuntament per tal que aquest pugui fer 
difusió pública de l'entitat en els diversos mitjans i canals de comunicació municipal. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 
2 regidor/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 

http://www.torroella-estartit.cat/
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4. APROVAR INICIALMENT LA CREACIÓ DE TRES FITXERS DE DADES DE CARÀCTER 
PERSONAL. EXP. 1022/06 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí disposa de diferents fitxers de dades de caràcter 
personal creats amb anterioritat i degudament inscrits al Registre de l’Autoritat Catalana de 
Protecció de Dades (ACPD).  
 
Vist que, en el moment actual, es fa necessari adequar les actuacions portades a terme 
anteriorment als serveis i activitats que ofereix actualment l’Ajuntament o que proposa oferir. 
 
Ateses les determinacions dels articles 4.1, 15, 20, 23, 27, 28, 30, 31, 76, 78, 156, 182.3 
de l’Estatut d'Autonomia de Catalunya (EAC); del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); de la 
Llei 32/2010, de l'1 d'octubre, de l'Autoritat Catalana de Protecció de Dades (LACPD); de la 
Instrucció 1/2009, de 10 de febrer de 2009, sobre el tractament de dades de caràcter personal 
mitjançant càmeres amb fins de videovigilància; de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de 
desembre, de protecció de dades de caràcter personal (LOPD); del Reial decret 1720/2007, de 
21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de Llei Orgànica 
15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal (RLOPD) i de la Llei 
estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment la creació de tres fitxers amb dades de caràcter personal de titularitat 
d’aquest Ajuntament, les referències bàsiques dels quals són les següents: 
 

1.- Nom del fitxer: Habitatges d’ús turístic 
2.- Finalitat i usos: Registre d’habitatges d’ús turístic del municipi 
3.- Persones o col·lectius afectats: Propietaris d’habitatges d’ús turístic 
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal 
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis 
6.- Estructura del fitxer i dades incloses: Nom i cognoms, DNI/NIF, adreça postal i 
electrònica, telèfon, signatura; dades de propietats (habitatge) 
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat 
8.- Cessions: Generalitat de Catalunya 
9.- Transferències internacionals: No es preveuen 
10.- Unitat responsable: Urbanisme 
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11.- Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, 
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí 
12.- Nivell de seguretat: Bàsic 
 
1.- Nom del fitxer: Centre de Distribució d’Aliments 
2.- Finalitat i usos: Gestió del Centre de Distribució d’Aliments 
3.- Persones o col·lectius afectats: Persones sol·licitants d’aliments 
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal 
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis, enquestes o entrevistes 
6.- Estructura del fitxer i dades incloses: Nom i cognoms, DNI, adreça, telèfon, 
signatura; dades familiars, nacionalitat, data i lloc de naixement 
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat 
8.- Cessions: No es preveuen  
9.- Transferències internacionals: No es preveuen 
10.- Unitat responsable: Serveis socials 
11.- Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, 
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí 
12.- Nivell de seguretat: Bàsic 
 
1.- Nom del fitxer: Registre municipal d’associacions i entitats  
2.- Finalitat i usos: Registre de les associacions i entitats del municipi a efectes 
d’informació pública, col·laboració i foment de les polítiques de participació ciutadana. 
3.- Persones o col·lectius afectats: Representants de les entitats i associacions del 
municipi que s’inscriuen al Registre. 
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal. 
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis, enquestes o entrevistes. 
6.- Estructura del fitxer i dades incloses: Núm. de registre, categoria de l’entitat-
associació, nom de l’entitat-associació, CIF, adreça, telèfon, fax, correu electrònic, 
adreça pàgina web, nom i cognoms del president/a, telèfon de contacte del president/a, 
data d’aprovació dels Estatuts de l’entitat-associació, número d’inscripció en el Registre 
General d’Associacions de la Generalitat, número d’inscripció en altres registres públics.  
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat 
8.- Cessions: El nom, càrrec o funció i adreça de referència es divulgaran per a 
informació ciutadana. 
9.- Transferències internacionals: No es preveuen 
10.- Unitat responsable: Cultura 
11.- Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, 
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí 
12.- Nivell de seguretat: Bàsic. 

 
2n. Fer constar que el responsable dels fitxers serà l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, el qual 
adoptarà les mesures de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la confidencialitat, 
la seguretat i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels seus drets per part de les 
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persones afectades o interessades. Les mesures de seguretat exigides per la normativa 
s’aplicaran en funció del nivell de seguretat i resulten principalment de l’adopció a nivell intern 
de les mesures previstes en el títol VIII del Reglament de desenvolupament de la Llei Orgànica 
15/1999, de 13 de desembre, aprovat pel Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre. El 
detall d’aquestes mesures i la seva aplicació concreta figuren en el Document de seguretat de 
l’Ajuntament. Per a l’exercici dels seus drets d’accés, rectificació, oposició i cancel·lació els 
afectats podran adreçar-se a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí.  
 
3r. Sotmetre aquest acord a informació pública, per un període de 30 dies hàbils, comptadors 
des de l’endemà de la publicació de l’anunci corresponent al BOP de Girona, als efectes de 
presentació d’al·legacions i reclamacions. En cas que no se’n presentin, aquest acord quedarà 
elevat a definitiu.  
 
4t. Comunicar els canvis aprovats definitivament a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades”. 
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot 
favorable dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 2 regidor/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
5. APROVAR PROVISIONALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
MUNICIPAL D’ORDENACIÓ REFERENT A LA REGULACIÓ COMPLEMENTÀRIA A L’ÚS 
HOTELER EN EL SÒL NO URBANITZABLE. EXP. 673/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana de Torroella de Montgrí va ser aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 (i 
Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i definitivament 
per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i publicada al 
DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del Pla general d’ordenació (exp. núm. 673/12), 
referent a la regulació complementària a l’ús hoteler en el sòl no urbanitzable, formulada per 
l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets. 
 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 2 d’agost de 2012, va aprovar inicialment la 
modificació puntual del Pla general d’ordenació (exp. núm. 673/12), referent a la regulació 
complementària a l’ús hoteler en el sòl no urbanitzable, formulada per l’Ajuntament i redactada 
per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets.  
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Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al diari El Punt de 16 d’agost de 2012, al BOP de Girona núm. 163, de 
23 d’agost de 2012, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini s’hi ha presentat una al·legació per part del Sr. José Fortea i 
Fabra (RE núm. 6494, de 28 de setembre de 2012). 
 
Vist l’informe de la Direcció General de Turisme, de data 17 de setembre de 2012 (RE núm. 
6429, de 26.9.12). 
 
Vist l’informe de la Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme, de data 19 de 
novembre de 2012 (RE núm. 7905, de 22.11.12), pel que fa a les aplicacions a les polítiques 
de paisatge. 
 
Vist l’informe de la Direcció General de Patrimoni Cultural, de data 19 de novembre de 2012 
(RE núm. 7927, de 23.11.12). 
 
Vist que també es van sol·licitar els informes següents i que, a dia d’avui, no se n’ha rebut cap 
al Registre General de l’Ajuntament: 
 

- Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental de Girona del Departament de Territori i 
Sostenibilitat (RS núm. 5790, de 13.8.12). 

- Àrea de Medi Natural del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i 
Medi Natura (RS 5791, de 13.8.12). 

- Oficina de Gestió Ambiental Unificada del Departament de Territori i Sostenibilitat (RS 
núm. 5792, de 13.8.12). 

- Agència Catalana de l’Aigua (RS núm. 5794, de 13.8.12). 
 
Vist l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de data 21 de gener de 2013.                                                                            
 
Vist que el 23 de gener de 2013 (RE núm. 851), en resposta a l’informe anterior, l’arquitecte 
redactor, el Sr. Pere Solà i Busquets, va presentar les corresponents puntualitzacions a la 
modificació puntual del Pla general d’ordenació referent a la regulació complementària a l’ús 
hoteler en el sòl no urbanitzable. 
 
Vist l’informe favorable de l’arquitecte municipal, de data 24 de gener de 2013, segons el qual 
la modificació presentada el 23 de gener de 2013 (RE núm. 851) recull totes les indicacions 
exposades en l’informe tècnic de 21 de gener de 2013. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 2/2013, de 7 de febrer de 2013 
 

24 

 

 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. José Fortea i Fabra el 28 de setembre de 2012, 
amb RE núm. 6494, d’acord amb l’informe dels Serveis Tècnics Municipals de 21 de gener de 
2013, el qual s’accepta i s’aprova a efectes de motivació. 
 
2n. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla general d’ordenació (exp. núm. 
673/12), referent a la regulació complementària a l’ús hoteler en el sòl no urbanitzable, 
formulada per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets, de data gener 
de 2013. 
 
3r. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva. 
 
4t. Notificar aquest acord a les persones interessades”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que han vist que encara estaven 
pendents de rebre alguns informes dels Departaments de Territori i Sostenibilitat i d’Agricultura i 
de l’ACA, i veient la pressa de l’Equip de Govern per aprovar un altre tema urbanístic i amb la 
documentació incompleta, demana que es tregui aquest punt de l’ordre del dia fins que arribin 
els informes. En cas contrari afirma que el seu vot serà en contra. 
 
La Sra. Matas fa avinent que es ratifiquen en l’anàlisi, la interpretació del contingut i els 
objectius de la proposta que van dur a terme al Ple de l’agost de 2012. Afirma que continuen 
opinant que la proposta d’aquesta modificació puntual del Pla general respon quasi 
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exclusivament a una iniciativa privada. Considera que la seva aprovació genera una molt 
important plusvàlua als propietaris que la van iniciar i que en seran beneficiaris molt a curt 
termini. Fa avinent que aquesta modificació puntual no és garantia que produeixi amb escreix 
un interès i benefici públic. Respectant el sector turístic afirma que no estan conformes en 
hipotecar sòl no urbanitzable amb un presumpte detriment i perjudici de l’activitat agrària que 
forma part de la identitat del municipi. Donat que no han trobat cap canvi substancial a la 
documentació de l’expedient respecte a l’aprovació inicial, anuncia el seu vot en contra. 
 
El Sr. Rufí exposa que també es refermen en el vot negatiu de l’aprovació inicial del mes d’agost 
i, bàsicament també, pels mateixos arguments. Afirma que es tracta d’elements patrimonials 
històrics dels segles XV i XVI, de patrimoni històric lligat als regadius. Demana tenir cura amb 
aquests elements i amb el sòl no urbanitzable. Recorda, en relació amb la limitació de 20 
places en establiments hotelers en el sòl no urbanitzable, que, en el seu moment es va 
considerar suficient, ara potser es podria reconsiderar. Afirma que no estan d’acord de posar en 
un mateix paquet el Molí del Mig i la Galera perquè generaran unes plusvàlues que no veuen 
clares. Considera que una edificació emblemàtica com el Molí del Mig, feta amb cura per 
l’arquitecte Josep Maria Deulofeu, hauria de tenir un tractament especial. És del parer que els 
paràmetres del nombre d’habitacions no són massa objectius i que es pot generar una activitat 
industrial en el sòl no urbanitzable que pot malmenar el patrimoni històric, agrícola i 
mediambiental en aquest context de crisi econòmica. Anuncia el vot en contra. També comenta 
que, tot i que és legal tramitar simultàniament el Pla especial del Molí del Mig, els temes 
urbanístics s’han de tramitar sense pressa i caldria haver aprovat primer la modificació puntual i 
després el Pla especial. Exposa que no es pot anar al ritme que es va en relació amb 
l’urbanisme del municipi, que cal pensar-lo bé i que no es pot continuar amb la dinàmica de 
l’urbanisme a la carta. 
 
El Sr. Dalmau exposa que parlarà una mica més del tema turístic. Considera que cal 
incrementar els llits turístics al municipi, especialment al nucli de Torroella. Creu que tant el 
Palau lo Mirador com el Molí del Mig són dos edificis emblemàtics de categoria que dignifiquen 
el destí. És del parer que s’ha d’estar molt content que hi hagi empresaris que vulguin invertir a 
Torroella en els temps que corren. Considera que aquesta inversió de qualitat dignifica l’oferta 
turística del municipi, on els visitants faran també ús dels restaurants, dels comerços... Exposa 
que no acaba d’entendre per què no estan d’acord amb que es generi riquesa al municipi i, 
especialment, a Torroella.   
 
En aquests moments s’incorpora el Sr. Noguer a la sessió. 
 
La Sra. Bartomeus exposa que cada cas concret es tractarà a través del pla especial 
corresponent i és allà on es tenen en compte les especificitats. Fa avinent al Sr. Sarquella que 
s’han superat els terminis que disposaven aquelles institucions per emetre els informes 
demanats, que són d’un mes. Exposa que, superat aquest termini, no poden estar esperant 
rebre tots els informes.  
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El Sr. Rufí recorda al Sr. Dalmau que venim d’un model que ens ha portat on estem i que 
sempre han qüestionat. Li fa avinent que ells tenen més experiència en aquest tema perquè, en 
el mandat 2003-2007, amb l’argument de generar riquesa, es va dur a terme una modificació 
del Pla general per fer modificacions al sector hoteler i, com el cas del Miramar, possibilitar 
pujar una o dues plantes més per atraure inversions i que, passats els anys, això no s’ha dut a 
terme. Afirma que s’ha de tenir molta cura, que la visió de present és una però s’ha de tenir 
visió a llarg termini. Considera que, per generar riquesa a mig termini, no es pot qüestionar el 
patrimoni de tots.  
 
La Sra. Matas aclareix que ella ha parlat de sòl no urbanitzable, no dels nuclis de Torroella o de 
l’Estartit. El Sr. Sarquella, en relació amb els informes, considera que és millor esperar i tenir-los 
tots i positius, que no anar ràpid i fer-ho malament. Tot i haver-se esgotat el termini considera 
que caldria insistir i tenir-ho tot perfecte. La Sra. Bartomeus afirma que no s’ha anat ràpid i, de 
la mateixa manera que hi ha un temps per respondre una instància, hi ha un temps per emetre 
un informe, que és d’un mes, i, superat el termini, es pot continuar el tràmit. El Sr. Sarquella 
exposa que el termini per respondre una instància és de 3 mesos i ells tenen instàncies 
presentades després d’un mes de ser regidor i encara no s’han respost. També té coneixement 
que hi ha gent del municipi que han trigat més de 3 mesos per rebre resposta a una instància. 
Creu que no està bé que les dates es tinguin en compte per a unes coses i no per a altres. 
 
El Sr. Dalmau afirma que s’està parlant d’un establiment de no moltes habitacions, d’un 
establiment que es vol ampliar i que, com s’ha reconegut, potser ara són poques 20 
habitacions perquè llavors es pensava en establiments de turisme rural, no en un establiment 
hoteler de categoria com aquest. Al Sr. Coll, com a president de l’Associació de Comerciants, li 
demana si pot explicar als seus socis que ha votat en contra de generar negoci i activitat 
comercial, qui li respon que ja se l’esperava aquesta. Exposa que, en aquest acte, hi és en 
qualitat de regidor d’UPM i defensa, primerament, els interessos de tots els veïns del municipi. 
Recorda que s’està parlant de sòl no urbanitzable i que va ser UPM qui va fer gestions per tal 
que hi haguessin hotels que s’instal·lessin al municipi i no se n’amaguen. Demana que es 
confirmi que s’està aprovant provisionalment l’ampliació d’un hotel en una zona rústica, a la 
qual cosa la Sra. Bartomeus li fa avinent que s’aprova una modificació puntual del Pla general 
respecte la limitació de 20 places hoteleres en sòl no urbanitzable i que després els plans 
especials concrets les determinaran per a cada cas. El Sr. Coll es mostra favorable que, si hi ha 
d’haver una ampliació, que hi sigui, però que el Sr. Dalmau no hi posi els comerciants pel mig. 
Exposa que està d’acord que, quan ve un propietari i diu que vol fer una inversió per ampliar el 
negoci, es miri d’actuar per donar-li suport, però no en el cas que aquesta petició sigui per fer 
una compra-venda. Afirma que és el dubte que se’ls genera.  
 
Seguidament, el Sr. Dalmau afirma que rectifica les seves paraules per dir-li Sr. Coll, cap de 
llista d’UPM, sense president de l’Associació de Comerciants. El Sr. Rufí només recorda que no 
s’està aprovant el Pla especial del Molí del Mig, sinó una modificació del Pla general en relació 
amb l’ús hoteler en sòl no urbanitzable, la qual afecta el Molí del Mig i la Galera i que els genera 
unes expectatives que no se’ls hauria de donar. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
6. APROVAR INICIALMENT L’INVENTARI DE CAMINS PÚBLICS A INCLOURE A L’INVENTARI 
MUNICIPAL DE BÉNS DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 178/13 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que, a l’any 2007, es va iniciar un expedient per inventariar els camins públics municipals, 
agafant de referència un document de l’any 2003 elaborat per l’Àrea de Medi Ambient de 
l’Ajuntament, el qual no es va tramitar. 
 
Vist que, a l’any 2009, es va contractar l’empresa Pol·lux SL perquè, a partir de la informació 
existent, en recopilés de complementària, per tal de redactar un document complet i tramitable, 
que inventariés tots els camins públics del terme municipal. 
 
Vist que aquest inventari ha de donar resposta al manament legal que estableix que els 
municipis han de tenir inventariats els seus béns, però, sobretot, ha de servir per determinar 
l’àmbit de treball de l’Ajuntament, aclarint quin són els camins d’obligat manteniment per 
l’administració i quins han d’administrar els propietaris. 
 
Vist que durant els anys 2010, 2011 i 2012 s’ha produït un exhaustiu treball de recollida 
d’informació, de consulta de Cadastre, Registre i cartografia i de treball conjunt amb diferents 
àrees de l’Ajuntament i amb coneixedors de l’entorn, que han finalitzat en el document final 
sobre l’inventari de camins públics. 
 
Vist l’Inventari de Camins Públics a incloure a l’Inventari Municipal de Béns de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí, presentat per l’empresa Pol·lux SL i redactat pel pèrit i enginyer tècnic 
agrícola Sr. Lluís Massanas i Burcet, i per l’enginyer agrònom Sr. Josep Maria Masferrer i Felip, 
el qual consta de 5 dossiers, tots ells vinculats i que constitueixen la informació de base i la 
determinant, i que són els següents: 
 

- Volum 1: memòria justificativa, cartografia i annexos 
- Volum 2: fitxes individualitzades dels camins 
- Volum 3: cartografia històrica 

 
Vist l’informe de l’Àrea de Medi Ambient, de data 24 de gener de 2013. 
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Vist l’informe de Secretaria, de data 25 de gener de 2013. 
 
Vist que l’òrgan competent per a la seva aprovació, segons l’article 222.3 del TRLMC i l’article 
105 del RPEL, és el Ple i que, malgrat això, en la sessió de 13 de desembre de 2012, va 
delegar aquesta atribució a la Junta de Govern Local.  
 
Atès que l’article 14.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, estableix que en els supòsits 
de delegació de competències en òrgans no jeràrquicament dependents, el coneixement d’un 
assumpte podrà ser avocat únicament per l’òrgan delegant. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Avocar les competències delegades a la Junta de Govern Local, en la sessió de 13 de 
desembre de 2012, en matèria d’aprovació, rectificació i comprovació de l’inventari general de 
béns de la corporació per a l’aprovació de l’Inventari de Camins Públics a incloure a l’Inventari 
Municipal de Béns de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
 
2n. Aprovar inicialment l’Inventari de Camins Públics a incloure a l’Inventari Municipal de Béns 
de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, presentat per l’empresa Pol·lux SL i redactat pel pèrit i 
enginyer tècnic agrícola Sr. Lluís Massanas i Burcet, i per l’enginyer agrònom Sr. Josep Maria 
Masferrer i Felip, el qual consta de 5 dossiers, tots ells vinculats i que constitueixen la 
informació de base i la determinant, i que són els següents: 
 

- Volum 1: memòria justificativa, cartografia i annexos 
- Volum 2: fitxes individualitzades dels camins 
- Volum 3: cartografia històrica 

 
3r. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al 
tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini de 2 
mesos, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents. 
 
4t. Facultar l’alcaldia per a què, en cas que resulti necessari, pugui prorrogar un mes més el 
termini d’informació pública, a fi i efecte que els possibles interessats/des puguin presentar les 
al·legacions que considerin pertinents. 
 
5è. Donar compte d’aquest acord a la Junta de Govern Local en la propera sessió que celebri”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que, essent una aprovació inicial, i 
esperant la resolució de les possibles al·legacions, si és que n’hi ha, hi votaran a favor. 
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El Sr. Coll fa avinent que, tot i la reunió tècnica que van dur a terme, no han pogut analitzar en 
profunditat tot el contingut dels documents, sobretot les fitxes individualitzades dels camins, per 
la qual cosa anuncia la seva abstenció a l’espera de poder votar favorablement l’aprovació 
definitiva. 
 
El Sr. Rufí anuncia el vot favorable perquè considera que és un instrument del tot necessari en 
una xarxa de camins on cal delimitar els que són de responsabilitat municipal i els privats. 
Aprofita per demanar que el termini inicial d’exposició pública ja sigui de 2 mesos. Així, 
mostrant-s’hi tots d’acord, s’inclou el termini de 2 mesos a l’acord, en lloc del termini d’1 mes 
que es va adoptar a la Comissió Informativa. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i del 
regidor del Grup del COET; i abstenció dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM). 
 
 
7. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, ESQUERRA-AM, 
UPM-PM, L’EST I COET DE SUPORT A LA DECLARACIÓ DE SOBIRANIA DEL POBLE DE 
CATALUNYA I EL PROCÉS DE TRANSICIÓ NACIONAL. EXP. 251/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Els portaveus del grups municipals de CiU, Esquerra-AM, UPM-PM, L’EST i COET presenten la 
següent proposta de moció: 
 
“Arran de l’aprovació de la Declaració de Sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya per 
part del seu Parlament, els grups municipals de CiU, ESQUERRA-AM, UPM-PM, L’EST I COET 
 
MANIFESTEN: 
 
1.- Que Catalunya s’ha format com a nació al llarg de deu segles, amb una llengua i unes 
formes de vida pròpies, en l’ordre social i econòmic, en l’ordre intel·lectual i espiritual i en 
l’ordre jurídic i polític. 
 
2.- Que a conseqüència de la derrota de 1714, les institucions catalanes foren abolides i 
Catalunya fou annexada “per dret de conquesta” a Castella com a província seva. 
 
3.- Que Catalunya ha resistit l’agressió permanent de l’Estat espanyol durant aquests tres-cents 
anys i que tots els intents d’encabir i trobar un encaix polític entre Catalunya i l’Estat espanyol, 
inclosos els trenta anys d’autonomisme, han fracassat. 
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4.- Que la pertinença a l’estat limita conscientment les potencialitats del nostre 
desenvolupament econòmic i cultural, i atempta clarament contra la cohesió de la societat 
catalana per l’espoli que pateix la nostra nació i per la limitada capacitat de decisió i 
d’autogovern que permet l’autonomia. 

5.- Que després de la sentència del Tribunal Constitucional espanyol de 28 de juny de 2010, 
s’ha fet del tot evident que només tenim dues vies: o bé desaparèixer com a nació o, per 
contra, iniciar un procés d’independència que ens porti a la constitució del nostre propi Estat.  

6.- Que la manifestació del passat Onze de setembre ha estat el punt culminant d’un procés de 
presa de consciència i de mobilització sense precedents, que representa l’inici de l’etapa final 
del procés d’independència de Catalunya.  
 
7- Els resultats de les eleccions al Parlament del 25N, a més, han posat de manifest que hi ha 
una àmplia majoria social disposada a exercir el dret a decidir i a assumir-ne les conseqüències.  
 
8.- Que ha arribat l'hora d'unir esforços per tal que les voluntats actuals a favor de la sobirania 
s’agrupin i esdevinguin majoritàries per vies democràtiques, com a condició indispensable per 
exercir el dret d’autodeterminació. 

Per tots els fets anteriorment exposats es proposa l’adopció dels següents  
 
ACORDS 
 
1.- Donar el nostre suport a la màxima institució nacional, el Parlament de Catalunya, per 
l’aprovació de la Declaració de Sobirania del Poble de Catalunya, que explicita que el poble 
català és subjecte polític i jurídic plenament sobirà per a decidir per si mateix el seu futur, sense 
ingerències externes de cap tipus. Aprovada per una àmplia majoria parlamentària, la Declaració 
és transcendental ja que ningú, des de l’estricta aplicació del dret internacional, ja no podrà 
negar a Catalunya l’exercici del dret a l’autodeterminació. 
 
2.- Instar el Parlament de Catalunya a que convoqui, tan aviat com ho consideri convenient i no 
més enllà del 2014, el referèndum o consulta perquè el poble català pugui exercir el seu dret 
de lliure decisió i, si aquesta és la seva voluntat majoritària, que Catalunya esdevingui un nou 
estat d’Europa. 
 
3.- Agafar el compromís de treballar per aconseguir el suport majoritari del poble català a la 
constitució de l’Estat propi, fent arribar a tots els nostres conciutadans les raons que ho avalen i 
convidant-los a participar en la construcció d’un Estat al servei d’una societat més lliure, justa, 
pròspera i profundament democràtica. 
 
4.- Notificar aquests acords al president de la Generalitat de Catalunya, a la presidenta del 
Parlament de Catalunya, als diversos grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
president del Govern Espanyol, al president del Congreso de los Diputados, als diferents grups 
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polítics del Congreso de los Diputados, al president del Senado, al president del Parlament 
Europeu i als diferents grups polítics del Parlament Europeu”». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que estan totalment d’acord amb 
qualsevol manifestació real de la voluntat del poble, tot i que no entenen que l’expressió de la 
voluntat d’un poble sigui un fet extraordinari. Fa avinent que són conscients que la democràcia 
irreal o representativa no ho contempla, però saben que en un poble com el nostre aquesta 
democràcia real la poden fer efectiva dia a dia. 
 
El Sr. Coll fa avinent que voldrien afegir un escrit a aquest punt. Així, fa avinent el següent: “El 
poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la voluntat 
d’autogovernar-se amb l’objectiu de millorar el progrés, el benestar i la igualtat d’oportunitats de 
tota la ciutadania i per reforçar la cultura pròpia i la seva identitat col·lectiva. L’autogovern de 
Catalunya es fonamenta també en els drets històrics del poble català, en les seves institucions 
seculars i en la tradició jurídica catalana. El parlamentarisme català té els seus fonaments en 
l’edat mitjana, en les assemblees de Pau i Treva, i de la Cort Comtal. En els darrers anys, en la 
via de l’aprofundiment democràtic, una majoria de les forces polítiques i socials catalanes han 
impulsat mesures de transformació del marc polític i jurídic, la més recent, concentrada en el 
procés de reforma de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, iniciat pel Parlament l’any 2005. Les 
dificultats i negatives de les institucions de l’Estat espanyol, entre les quals cal destacar la 
sentència del Tribunal Constitucional 31/2010, comporten una negativa radical a l’evolució 
democràtica de les voluntats col·lectives del poble català dins de l’Estat espanyol i creen les 
bases per a una involució a l’autogovern que avui s’expressa amb total claredat en els aspectes 
polítics competencials, financers, socials, culturals i lingüístics. D’unes quantes maneres el 
poble de Catalunya ha expressat la seva voluntat de superar l’actual situació de bloqueig en el si 
de l’Estat espanyol. Les manifestacions multitudinàries del 10 de juliol de 2010 amb el lema 
“som una nació, nosaltres decidim” i la de l’11 de setembre del 2012 amb el lema “Catalunya 
nou estat d’Europa” són l’expressió del rebuig de la ciutadania envers la manca del respecte a 
les decisions del poble de Catalunya. Formem part d’un partit, Unitat i Progrés Municipal, que ve 
de lluny, amb una gran estimació al territori, als seus pobles i amb el profund respecte a les 
persones, un partit de bases i votants plurals, d’alcaldes, regidores i regidors que volem 
contribuir a prevenir el frontisme nacional i social en què ens estan instal·lant”. 
 
El Sr. Rufí afirma que no cal afegir res més perquè la moció és prou clara i diàfana. Exposa que 
la moció parteix del model que va distribuir a tots els municipis a l’Assemblea Nacional Catalana 
i l’Associació de Municipis per la Independència, de la qual l’Ajuntament en forma part i el Sr. 
alcalde forma part del consell directiu. És del parer que és una moció prou consensuada que 
consolida les aportacions que s’han anat fent des d’aquest municipi en la línia sobiranista des 
de fa molts anys. Mostra la satisfacció de la seva força política perquè, més enllà de la política 
del dia a dia, s’han posat d’acord 5 de les 6 forces polítiques en una posició clara i conjunta al 
costat del país, al costat del Parlament i al costat del president de la Generalitat.  
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El Sr. alcalde comenta al Sr. Coll que, més que afegir-ho en el punt, ho hauran d’afegir a l’acta, 
perquè era una moció que recull la declaració del Parlament i era consensuada amb l’AMI i els 
grups del Consistori. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 5 regidors/es del Grup de CiU, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/es 
del Grup de L’EST, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET; i 
abstenció del regidor del Grup del PP). 
 
Seguidament, el públic assistent aplaudeix. 
 
 
8. MANIFESTAR EL POSICIONAMENT DEL PLE RESPECTE A LA SENTÈNCIA NÚM. 309/12 
DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE GIRONA REFERENT A LES 
BANDERES. EXP. 724/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 30 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vista la sentència núm. 309/12 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, referent 
al procediment ordinari núm. 378/11, a instàncies de la Delegació del Govern a Catalunya, que 
va interposar recurs contenciós administratiu contra l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, per 
incompliment de la Llei estatal 39/1981, de 28 d’octubre, que regula l’ús de les banderes, a 
causa que la bandera d’Espanya no oneja a l’exterior del seu edifici consistorial, on s’estima el 
recurs, es declara que la inactivitat impugnada no és conforme a dret, i on s’insta l’alcalde a 
perquè ordeni que la bandera espanyola onegi a l’exterior de l’edifici consistorial. 
 
Vist que es tracta d’una sentència que no és ferma i que ha estat recorreguda en apel·lació per 
aquest Ajuntament davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. 
 
Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, com a municipi empordanès de Catalunya 
compromès amb les aspiracions nacionals del país, ha donat sempre suport a totes les 
iniciatives en defensa de la llengua, la cultura i la nació catalanes. 
  
Vist que el posicionament municipal ha estat inequívoc quan el nostre idioma o les nostres 
institucions han estat menyspreades, posant-nos sempre al costat de la Generalitat de 
Catalunya i el seu president quan el nostre país ha estat agredit amb sentències judicials o 
posicionaments polítics bel·ligerants. 
  
Vistes les següents mocions, totes elles aprovades pel Ple de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí: 
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- Ple de 5 de febrer de 2009: aprovació de la moció per la internacionalització del dret de 
decidir a tenir un estat propi del poble català. 

  
- Ple del 17 de setembre de 2009: aprovació de la moció en defensa del dret a decidir i de 

la consulta popular per a la independència de Catalunya. 
  
- Ple del 5 d’agost de 2010: aprovació de la moció del grup municipal d’Esquerra 

Republicana de Catalunya sobre la sentència del Tribunal Constitucional, sobre l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya i per la independència nacional. 

  
- Ple del 10 de novembre de 2011: aprovació de la moció per a l’adhesió a l’Associació de 

Municipis per la Independència. 
  
- Ple de 12 de gener de 2012: aprovació de l’adhesió de l’Ajuntament de Torroella de 

Montgrí a l’Associació de Municipis per la Independència i aprovació dels estatuts que la 
regulen. 

 
- Ple d'11 d'octubre de 2012: aprovació de la moció presentada per la Coordinadora per 

l’Autodeterminació a Torroella, Torroella per la Independència, per la Declaració 
d’Independència del Principat de Catalunya.  

 
Vist que l’alcalde de Torroella de Montgrí, en representació de la comarca del Baix Empordà, 
honora el municipi formant part del Consell Directiu de l’Associació de Municipis per la 
Independència, un dels òrgans de govern de l’Associació, amb la Comissió Executiva i 
l’Assemblea General. 
  
Vist que cal fer una tasca de conscienciació a la ciutadania i donar exemple de coherència 
respecte dels acords de Ple. 
  
Per tots aquests motius, els Grups municipals de CiU, d’Esquerra-AM, d’UPM-PM i del COET 
proposen al Ple l’adopció del següent acord: 
  
1r. Manifestar la voluntat del Ple municipal de continuar amb la mateixa situació produïda des 
de 1979, en el sentit que només onegi la senyera en el balcó de l’Ajuntament. 
  
2n. Comunicar aquest acord a la Delegació del Govern de l’Estat a Catalunya,  a l’Associació de 
Municipis per la Independència, a l’Assemblea Nacional Catalana, als presidents dels grups 
parlamentaris del Parlament, a l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació Catalana de 
Municipis”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que, tot i haver apel·lat la sentència, 
amb tota probabilitat es perdrà i d’aquí uns mesos es trobaran en la mateixa situació, on el Sr. 
alcalde acabarà posant la bandera. Malgrat això, fa avinent que són del parer que cal utilitzar 
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totes les vies legals i que la voluntat del poble ha comportat, des del restabliment de la 
democràcia, que no s’hagi col·locat la bandera al balcó de l’Ajuntament, motiu pel qual votaran 
a favor de la moció. 
 
El Sr. Coll anuncia que el seu grup dóna suport a aquesta moció perquè consideren que l’única 
bandera que ha d’onejar al balcó de l’Ajuntament és la de la nostra terra, la senyera. Afirma que 
no volen lluitar contra ningú ni, molt menys, contra el poble espanyol. Exposa que la lluita és per  
la nostra defensa, supervivència, dignitat, identitat i llibertat. Constata que volen explicar qui 
són, com fan les coses, des de la seva llibertat i això inclou també quina bandera volen que els 
presideixi, que no és la “rojigualda” espanyola sinó la quadribarrada catalana.  
 
El Sr. Rufí recorda que aquest punt pot tenir unes certes conseqüències personals per a tots ells 
i agraeix la presència de públic a la sala i, especialment, de la Coordinadora per a 
l’Autodeterminació de Torroella – Torroella per la Independència, qui ha fet una molt bona tasca 
en aquests darrers mesos pel que fa a la consecució del que avui es porta al Ple. Afirma que el 
poble de Torroella, a través del Ple, ha pres molts acords en aquests darrers anys i cal que els 
regidors siguin coherents i donin exemple a la ciutadania respectant els acords de Ple. En 
aquest sentit exposa que, en el darrer acord, s’establia que les úniques banderes, fins a la 
consecució de la independència nacional, havien de ser la local, al catalana i l’estelada. 
Constata que el que fan és posar en pràctica un acord que tots els grups polítics, excepte el PP, 
van adoptar per majoria. Fa avinent que, inicialment, des de 1979, es va prendre l’acord de no 
penjar cap bandera al balcó i que, al final del primer mandat, el del Sr. Albert Bou, ja es va 
començar a penjar la senyera, i va continuar el Sr. Josep Ferrer per UPM, ho va continuar el Sr. 
Carles Negre per CiU, ho va continuar el Sr. Joan Margall per UPM, ho va continuar ell mateix 
per ERC i ho continua actualment el Sr. Jordi Cordon, alcalde. Afirma que tot aquest temps 
només hi ha hagut la senyera al balcó.  
 
Creu que la demanda de la Delegació del Govern espanyol a Catalunya, a través de l’advocat de 
l’Estat, demostra un desconeixement absolut de la realitat torroellenca i catalana en general 
després de 30 anys de democràcia. Afirma que no els volen fer complir la llei, sinó que els volen 
sotmetre, fet que no poden tolerar de cap manera. Recorda que la data del requeriment va ser 
el 18 de juliol de 2011. Exposa que els ajuntaments sempre han pensat que són el primer 
bastió de la construcció nacional i que no valen les actituds partidistes, com es demostra amb 
el fet que la moció ha estat portada al Ple per 5 dels 6 grups municipals, i que cal estar al 
costat del poble, del Parlament, de la Generalitat i del president de la Generalitat. Afirma que no 
volen ser herois i que aquest acord s’expressés amb tota naturalitat, contra ningú i a favor 
d’ells. Recorda que hi ha qui diu que les banderes només són draps, trossos de tela, però que 
és la nostra bandera, la nostra tela i s’ha de defensar. Per concloure esmenta una cita d’en 
Lluís Companys: “Totes les causes justes del món tenen els seus defensors, Catalunya només 
ens té a nosaltres” i la bandera catalana també només ens té a nosaltres. 
 
Seguidament el públic aplaudeix. 
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La Sra. Comas exposa que el seu grup s’abstindrà després d’haver-ho sotmès a consideració de 
la resta de membres. Comenta que L’EST és una formació independent que no està vinculada a 
cap força política i que es va crear per la voluntat d’un grup de persones que tenien ganes 
d’engegar un projecte amb una clara vocació local i per això la seva base social és força àmplia 
i heterogènia, aplegant sensibilitats polítiques i ideològiques diverses que van molt més enllà de 
la gestió del dia a dia en el municipi. Exposa que, per al respecte d’aquesta diversitat, el seu 
grup municipal es vol mantenir en una posició neutral respecte a l’ús dels símbols i, en 
qualsevol cas, no volen que la seva abstenció s’interpreti com un obstacle per tal que prosperi 
el posicionament institucional en aquest punt. 
 
El Sr. alcalde exposa que aquest posicionament és conseqüència d’una sentència del 
contenciós, rebuda el 9 de gener, que ordena que l’alcalde posi la bandera espanyola al balcó. 
Recorda que s’ha interposat un recurs d’apel·lació contra aquesta sentència, però difícilment 
podrà prosperar, amb la qual cosa segurament els obligaran a fer onejar la bandera espanyola. 
Comenta que el camí que fermament s’ha encetat amb la Declaració de sobirania del Parlament 
serà un camí dur i difícil, però que l’objectiu final és que Catalunya sigui un estat dins d’Europa. 
Constata que, durant el canvi, s’aniran perdent peces amb la batalla democràtica encetada. Fa 
avinent que Torroella de Montgrí ha estat pionera en molts temes però, malauradament, també 
ho ha estat amb aquesta sentència judicial, a la qual són l’únic municipi de Catalunya que hi ha 
arribat perquè la resta ha anat sucumbint i posant la bandera espanyola. Afirma que s’arribarà 
fins al final, on al marge d’anar contra l’Ajuntament ja aniran contra la figura de l’alcalde. Confia 
que, amb el suport del dia d’avui dels regidors contra la sentència rebuda, aquest procés judicial 
no els arrossegui. Indica que se sent orgullós pel suport dels regidors, de la CAT, de la 
ciutadania torroellenca i de la ciutadania catalana. Afirma que seguiran endavant fins que 
legalment les coses els ho permetin i aniran capejant els temporals a mesura que arribin. 
Espera que arribi la sentència d’apel·lació per determinar com actuar a partir de llavors. Dóna 
les gràcies al públic per la seva assistència i agraeix que quan el país demana el seu poble el té 
tot al darrere.  
 
En aquests moments el públic aplaudeix. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 5 regidors/es del Grup de CiU, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a 
del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET; i abstenció dels 3 regidors/es del Grup de 
L’EST i del regidor del Grup del PP). 
 
Seguidament, el públic també aplaudeix. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 9/13 DICTADA PEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE GIRONA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 476/07, INTERPOSAT PER CATORZEZEROSIS SL. EXP. 958/07 
(SECRETARIA) 
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El secretari dóna compte de la Sentència núm. 9/2013, d’11 de gener, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 2 de Girona, el qual inadmet parcialment el recurs contenciós administratiu 
núm. 476/07, interposat per l’empresa Catorzezerosis SL contra la desestimació per silenci 
administratiu del recurs de reposició interposat contra l’acord de la Junta de Govern Local de 9 
de novembre de 2006, pel qual es va adjudicar definitivament el contracte corresponent al 
subministrament i instal·lació del mobiliari comercial de la biblioteca municipal a les empreses 
Mobles Joan Prat SA (lots núm. 1, 2, 6, 7 i 8) i Equipo Técnico de Oficina SL (lots 3, 4 i 5). 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE DOS INSTRUMENTS DE 
PLANEJAMENT URBANÍSTIC 
 
El secretari dóna compte que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió de 20 de 
desembre de 2012, va aprovar definitivament els següents instruments de planejament 
urbanístic:  
 

- Modificació del PGOU referent a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de 
topografia, promoguda per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí (exp. 674/12). 
 

- Pla de millora urbana de definició volumètrica “Hotel Can Miquel”, Cala Montgó, 
promogut per Serveis Hotelers Cala Montgó SL (exp. 439/12). La Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en va acordar l’aprovació definitiva, amb la següent incorporació 
d’ofici: “L’ús de les edificacions serà l’hoteler en categoria d’hotel, restringint-se l’ús 
d’aparthotel o similar a un màxim d’un 20% del nombre total de places de cada unitat 
d’explotació hotelera”. 
 

El Ple se’n dóna per assabentat.  
 
 
11. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2924 AL NÚM. 3037, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 17 
DE DESEMBRE DE 2012 I EL 31 DE DESEMBRE DE 2012, I DEL NÚM. 1 AL NÚM. 73, 
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CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 2 DE GENER DE 2013 I EL 15 DE 
GENER DE 2013 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 2924 al núm. 3037, corresponents al període comprès entre el 17 de desembre de 
2012 i el 31 de desembre de 2012, i del núm. 1 al núm. 73, corresponents al període comprès 
entre el 2 de gener de 2013 i el 15 de gener de 2013, per tal que els regidors coneguin el 
desenvolupament de l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans 
de govern previstos en l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que les modificacions de crèdit sempre 
passaven pel Ple i ara ha vist que n’hi ha una per decret d’alcaldia, concretament del dia 12 de 
desembre, per 121.960 euros, que no s’ha passat per Ple. Demana si és correcte. L’interventor 
comenta que hi ha diversos tipus de modificacions de crèdit i que, la referent a les 
transferències dins el mateix grup de funció, com és el cas, és una competència de l’Alcaldia, 
d’aquí que s’hagi aprovat per decret. Fa avinent que, de les 12 que hi va haver al 2012, només 
3 o 4 van passar per Ple i la resta van ser aprovades per decret d’alcaldia, donat que és l’òrgan 
competent per aprovar-les. En definitiva, comenta que l’Alcaldia és l’òrgan competent per 
aprovar els moviments entre partides que estan vinculades. 
 
Ningú més objecta res i el Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui adreça les qüestions a diversos regidors. 
Felicita al Sr. Aladid per haver realitzat alguna de les accions que havia comentat darrerament, a 
més d’arreglar el tema de la plaça Salvador Espriu, tot i que s’ha trigat més d’un any des que ho 
van comentar al Ple. Confia que es continuï en aquesta línia. Al Sr. Puig li comenta que, en 
relació amb els miralls reflectants que s’haurien d’instal·lar a la intersecció del passeig Creu de 
la Rutlla i carrer Joaquim Vallespir i a les cruïlles del carrer Porta Nova, i veient que aquest equip 
de govern ha mostrat inactivitat total en aquest afer, i que hi ha hagut un altre ensurt en les 
interseccions que ha comentat, prefereix que es paguin aquests miralls de la retribució 
econòmica que rep per l’assistència als plens, abans que alguna persona hi tingui algun 
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accident amb les conseqüències que això pot comportar, donat que la salut dels vilatans és el 
més important.  
 
Seguidament recorda al Sr. alcalde que al Ple passat li van demanar un informe de 
reestructuració de l’Àrea de Turisme i encara no l’han rebut. També felicita l’equip de govern per 
tornar a iniciar el concurs d’escombraries després de la resolució negativa a partir de la 
denúncia del seu grup a l’OARCC. Espera que, a partir d’ara, no ho tramiti una sola persona i 
que es compti amb la resta de regidors perquè volen transparència i les coses ben fetes, si no 
continuaran denunciant les actuacions que considerin irregulars. Demana que es vagi a poc a 
poc i amb bona lletra i, si són els primers en canviar un sistema que tothom ho fa, no passa 
res. Al Sr. Dalmau li demana quan es pensen arreglar les escombraries soterrades de la plaça 
Pou Nou de l’Estartit amb la mala imatge que donen i el perill que comporten. Recorda que ho 
estan reiterant des de l’agost i demana que es treguin les tanques podrides i rovellades i es tapi 
en condicions.  
 
Tot seguit comenta a la Sra. Bartomeus que, en relació amb el Decret 3014/2012, el 7 de 
novembre de 2011 es va nomenar el Sr. XRC com a arquitecte tècnic per cobrir una plaça del 
funcionari titular que es trobava de baixa mèdica, el qual es va reincorporar a la plaça a principis 
de gener de 2013. En el citat decret es cessa el Sr. XRC i se’l nomena com a funcionari interí 
com a arquitecte tècnic per cobrir una plaça de nova creació. Demana que, havent acomiadat 
en el darrer any un arquitecte i vist que s’ha reduït la feina d’urbanisme per la crisi del sector de 
la construcció, com és que es crea una plaça d’arquitecte tècnic i sol·licita que en el preceptiu 
termini se’ls enviï un informe sobre les tasques que realitzen els dos arquitectes tècnics de la 
plantilla i una motivació específica de la creació d’aquesta nova plaça.  
 
Demana a la Sra. Comas si ja està acabant el Pla local de joventut o s’està elaborant i si s’ha 
convocat el jovent del municipi per participar-hi. Recorda que en un Ple passat es va sol·licitar 
l’aprovació del pla que encara no estava elaborat, al·legant que era per no perdre una 
subvenció. Si no s’ha fet, li demana per què, amb les 20 hores setmanals que està 
contractada, no ha dut a terme aquest treball. Li demana si no el considera prou important. Al 
Sr. Navarrete li comenta que, darrerament, s’ha comprovat un increment de robatoris al Baix 
Empordà i al municipi. També han pogut comprovar un increment dels controls de velocitat de 
carretera ordinaris. És per això que proposa que els agents dedicats a aquestes tasques es 
dediquin a augmentar la freqüència de les rutes de vigilància i control, principalment a les 
urbanitzacions i a les zones rurals. Per concloure, demana la reducció dels sous dels tècnics 
que cobren més de 50.000 euros, la reducció del dels polítics per no ser eficients i de les 
Juntes de Govern, passant de dues a una amb la corresponent reducció econòmica que 
comportaria.  
 
El Sr. Noguer comenta, en relació amb la licitació dels serveis d’escombraries, neteja viària i de 
platges i de clavegueram, que en els plecs inicials van aportar una sèrie d’idees, algunes de les 
quals s’hi van incloure, motiu pel qual es va donar suport a l’equip de govern, tot i que el tema 
només era portat per una persona i aquest fet els preocupava, tal com van expressar. Considera 
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que cal ser assenyats i assumir els errors i més quan hi ha la resolució de l’OARCC que és 
executiva i que l’Ajuntament ha d’acatar. Recorda que, en el Ple d’aprovació, ja van donar una 
postura de negació de la mateixa perquè, com va dir el Sr. Coll, sempre havien demanat 
transparència en tot i va dir que la moció presentada pel Sr. Sarquella contenia moltes dades i 
no podien donar una opinió correcta perquè no l’havien llegida i avançava que s’abstindria a 
l’aprovació de la moció, tot i que finalment van votar que no. És per tot això que, des d’UPM, 
pensen que cal començar de nou el procés perquè la nul·litat del procediment afecta tots els 
tràmits de l’expedient, inclosos l’elaboració i aprovació dels plecs. Considera que l’Ajuntament 
es podria adreçar a l’OARCC en el moment d’elaboració dels plecs per tal que els verifiqués i 
hauria de fer valorar les pliques per un òrgan oficial per ser transparent i sense condicions ni 
pressions de ningú. Creu que s’hauria de formar una comissió entre tots els grups polítics per 
treballar conjuntament i dur a terme una millor gestió de tot el procés, garantint la transparència 
que no s’ha tingut anteriorment, a fi i efecte de garantir el millor per al municipi.   
 
El Sr. Coll comenta que, al maig de 2011, un arquitecte tècnic va patir un infart i ha estat de 
baixa 20 mesos. La seva baixa es va cobrir pel règim d’urgència durant els 3 primers mesos i 
després es va convocar oficialment la vacant. Aquest gener es va reincorporar al seu lloc de 
treball i a la persona substituta se li va esgotar el període de substitució, tot i que, un mes més 
tard, continua treballant a l’Àrea d’Urbanisme. És per això que demana una resposta clara a les 
següents qüestions: a quin lloc de treball està adscrit? Quin contracte té? Com encaixa aquest 
contracte amb la plantilla orgànica i la relació de llocs de treball? Quines són les funcions del 
titular d’aquest lloc de treball? Quin és el protocol d’accés a l’adscripció a aquest lloc de 
treball? Afirma que no parlen de persones sinó de modificacions de la plantilla. Demanen un 
informe escrit i complet i que s’actuï en conseqüència perquè, com a Administració, 
l’Ajuntament ha de ser transparent i escrupolós amb la contractació pública, més quan hi ha 
una profunda crisi laboral.   
 
La Sra. Coll indica que el dia 17 de gener, la Direcció General de Política Energètica i Mines del 
Ministeri d’Indústria va fer públic, a través del Butlletí Oficial de l’Estat, la sol·licitud de l’empresa 
Capricorn Spain Limited de realitzar projectes de prospeccions sísmiques per a la recerca 
d’hidrocarburs i que aquestes abastarien la Costa Brava i també el Maresme, uns espais 
delimitats a uns 20 km de la costa de l’Estartit en línia recta. Comenta que aquests mètodes 
produeixen una contaminació acústica nociva per a la fauna marina i, segons estudis científics, 
les prospeccions tenen un impacte directe en els recursos pesquers, causant una disminució de 
50% a les poblacions d’alt interès comercial (lluç, la mòllera, el rap). Fa avinent que, en el cas 
de trobar reserves i començar l’explotació dels recursos fòssils, els impactes es multiplicaran ja 
que l’extracció de combustibles fòssils destrueix el subsòl i contamina el mar, sense oblidar la 
greu amenaça que existeix de vessament accidental de cru, posant en greu perill zones d’alt 
interès natural com són el Parc Natural del Montgrí, les Illes Medes i el Baix Ter, especialment la 
reserva marina de les Illes Medes. Afirma que, des d’ERC veuen les prospeccions com un 
atemptat contra una zona rica en biodiversitat. També entenen que aquest projecte pot afectar 
greument l'economia local i un sector turístic com el nostre lligat al territori, al paisatge i als 
espais naturals protegits. Demana: quina informació té l’equip de govern sobre aquesta 
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qüestió? Com ho valora a nivell mediambiental i turístic? El grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya demana a l’equip de govern que sol·liciti tota la informació sobre 
aquesta qüestió a l’administració estatal i proposen un posicionament clar sobre uns treballs 
que poden posar en qüestió els espais naturals i el desenvolupament turístic de Torroella de 
Montgrí, de l’Estartit i de la Costa Brava en general. 
 
La Sra. Bassa exposa que, en aquest Ple ha quedat palès que, en l’eix nacional, la majoria s’ha 
posat d’acord, però per a ERC també és important l’eix social i és en aquesta línia que va la 
seva pregunta. Demana als membres de l’equip de govern si són conscients del moment que 
s’està vivint, perquè des d’ERC creuen que no. Indica que així ho van comentar en altres 
moments, com per exemple en l’aprovació del pressupost de 2013. S’explica amb només un 
detall: aquesta mateixa setmana, en concret fa dos dies, s’han publicat les dades de l’atur, les 
quals indiquen que al municipi de Torroella de Montgrí, ara mateix, hi ha 978 aturats, que 
representen un 99% més del que hi havia a la passada legislatura. Comenta que, mirant 
aquestes dades, veuen que els desocupats (no aturats registrats, sinó gent que cerca feina o ha 
quedat sense feina) són 2.300, xifra que triplica el que hi havia hagut la passada legislatura.  
 
Demana quines són les polítiques municipals, les quals haurien de ser  molt diferents de les que 
es feien abans. Considera que no han canviat absolutament res i, al contrari, es fan menys 
cursos que a la passada legislatura. És del parer que l’equip de govern, com es va demostrar en 
els pressupostos, té una actitud immobilista i retrògrada en temes d’ocupació, de facilitar la 
generació de llocs de treball i de promoció econòmica del nostre municipi. La seva demanda és: 
quines polítiques actives fan en formació i en foment de l’ocupació municipals des de l’Àrea de 
Promoció Econòmica? Creu que, des del seu punt de vista, són molt poques, per no dir res. Els 
demana si saben quants diners dediquen en recursos a cada desocupat del municipi per trobar 
feina. Ella mateixa respon que només 0,01 cèntim diaris, o sigui 4,7 euros anuals per 
cadascun. Afirma que, segons el pressupost, com s’ha demostrat, en “festes i festetes“ hi 
dediquen 1.000 vegades més. Creu que dit això, ho han dit tot. Per tant, des d’ERC demanen 
que es posin les piles, que se centrin en el temps que estem i no visquin d’allò fet en temps 
passats, que ajudin les empreses del poble a tirar endavant i, sobretot, a les persones amb més 
dificultats, donat que, només així, podran tallar la gran despesa que representarà haver de 
destinar diners a seguretat perquè ja saben que va molt lligat la falta d’ocupació, la gent fora de 
col·lectius afavorits, la gent amb problemes i la seguretat del nostre municipi que es va 
demostrant dia a dia que va canviant. Per tant, els demana que es posin les piles. 
 
El Sr. Calvet, en relació amb la licitació de les escombraries, comenta que ja van dir que no es 
feien les coses ben fetes al deixar-ho tot en les mans d’un sol regidor, el Sr. Dalmau. Comenta 
que s’ha constatat amb el fet que han tombat la licitació i que s’haurà de tornar a començar. 
Demana com ho pensen fer i, si s’ha de tornar a començar, espera que no tornin a caure en els 
mateixos errors. Considera que no pot ser que la partida més gran de l’Ajuntament la gestioni 
una persona que ja ho ha fet una vegada i ha demostrat que no ho ha sabut fer ben fet. També 
demana com es pensa prestar el servei en els propers mesos i a l’estiu, durant la temporada 
turística, i com es pensa cobrir la partida pressupostària amb les necessitats reals per aquest 
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any si cal prorrogar l’actual concessió, donat que la rebaixa en el concurs es va aplicar 
ràpidament a les ordenances fiscals, introduint rebaixes al sector dels càmpings. Demana com 
es cobrirà aquesta diferència.  
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella, en relació amb la reestructuració de l’Àrea de Turisme, 
que va molt lligat amb l’auditori, on hi ha una oficina de turisme, que és on hi ha hagut la baixa, 
i l’estan acabant de redactar i s’exposarà a tots els grups. En relació amb el tema de les 
escombraries, comenta al Sr. Noguer que no és una sentència, sinó una resolució 
administrativa que, jurídicament, no és vinculant. Comenta que, en relació amb la petició del Sr. 
Noguer, lligant-ho amb el Sr. Calvet, aquest procés es torna a posar en marxa, com ha indicat a 
la Junta de Portaveus, i, com s’ha dit, som pioners en aquest aspecte perquè a l’OARCC, creat 
fa un any i mig, és el primer municipi que hi arriba per una plica d’escombraries. Afirma que, en 
relació amb les bases, tothom ha mostrat la seva sorpresa per la resolució final, donat que les 
dues empreses no les van impugnar en cap moment i les regles de joc eren aquelles. Exposa 
que l’OARCC ha canviat les regles de joc i ha demanat iniciar novament el procés.  
 
Fa avinent que s’iniciarà novament i no s’allargarà gaire perquè suposa un dèficit per al 
pressupost d’uns 18 o 20.000 euros mensuals. Recorda que reiniciar el procés implica que un 
taller del municipi no pugui vendre maquinària a l’empresa que havia estat adjudicatària i que 
efectuava la compra a un taller del municipi. En relació amb la petició de transparència indica 
que el que s’ha fet ho ha estat perquè tots els grups municipals tenien representació a la Mesa 
de Contractació i podien assistir a totes les reunions, com ara es farà. Afirma que només diuen 
que només ho ha portat una persona i que ho ha portat molt malament, quan és el regidor de 
l’àrea i ho ha portat amb els tècnics oportuns i s’ha dut a terme d’una manera transparent.      
 
La Sra. Bartomeus respon a la Sra. Coll, en relació amb la prospecció d’hidrocarburs, indicant 
que, com a Ajuntament, és un tema que els preocupa molt i que estan en la fase de recollir tota 
la informació possible. Creu que també pot ser un problema l’emetre uns sorolls molt 
importants sota el mar, amb més de 200 decibels, podent comportar greus conseqüències per 
a les espècies. Comenta que també hi ha entitats del poble que s’han mogut, com Gent del Ter, 
que s’ha adreçat a l’Ajuntament i espera el seu pronunciament. Fa avinent que estan buscant 
tota la informació necessària i que han contactat amb un expert marí que assessora els 
ajuntaments i estan pendents de concertar una reunió, a la qual convida tots els regidors. 
 
El Sr. alcalde fa avinent a la Sra. Bassa que les dades de l’atur municipal que ha comentat 
possiblement són superiors perquè als més de 900 aturats que ha comentat caldria sumar-hi 
els 1.053 autònoms a l’atur.  
 
El Sr. Puig comenta al Sr. Sarquella que la petició que li ha fet hauria d’adreçar-la al regidor de 
l’àrea corresponent, el Sr. Navarrete. A la Sra. Bassa li fa avinent que està jugant amb les xifres 
perquè, tot i que reconeix que les xifres de l’atur són superiors, està fent la comparació entre 
legislatures quan, amb la crisi econòmica mundial dels 3 darrers anys, no permeten fer aquesta 
comparació. Afirma que això no es pot comparar i és fer trampa. Exposa que té molt presents 
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les dades i que, comparat amb l’any passat, tot i ser dolentes, hi ha una estabilitat. Li reconeix 
que calen polítiques diferents, però que li està demanant la mateixa política que feien quan el 
problema era un altre, era la manca de preparació. Exposa que el problema actual és la manca 
de feina, d’inversions, de finançament... Recorda que empreses ben viables han de tancar per 
manca de finançament. Considera que, amb una política de cursos, això no ho solucionaran. 
Exposa que faran algun curs, però seran molt curosos en escollir-los i que estaran enfocats per 
ajudar les empreses del municipi. Fa avinent que l’objectiu és conservar les actuals empreses 
del municipi perquè no tanquin i donar facilitats a projectes nous, que és el que pot fer 
disminuir l’atur. Malgrat això, afirma que també faran algun curs, tot i que disposen de menys 
recursos que a la legislatura anterior.  
 
La Sra. Comas comenta al Sr. Sarquella que el Pla local de joventut no està acabat i s’hi està 
treballant. Exposa que la setmana vinent es convocarà tots els joves a dues reunions diferents 
segons les edats. Fa avinent que s’ha parlat amb les AMPAs de les escoles i de les escoles 
bressol per tenir el seu punt de vista i que ja s’ha dut a terme amb les escoles. Afirma que, 
quan disposin de totes les dades, es farà una reunió amb tots els regidors. Li recorda que la 
feina grossa d’un pla local de joventut no és d’ella, sinó del tècnic de Joventut i aquest, al 
marge d’altres tasques, dóna suport a l’Àrea de Cultura.    
 
El Sr. Dalmau respon al Sr. Coll i al Sr. Sarquella en relació amb la plaça de l’arquitecte tècnic 
indicant que no és una plaça de nova creació i que aquella persona va passar unes proves i està 
ocupant una plaça que hi havia vacant a l’Àrea d’Urbanisme, concretament la 502. El Sr. Coll 
exposa que la citada plaça no està vinculada a cap lloc de treball i demana si s’ha de proveir 
per concurs. El Sr. Dalmau fa avinent que està ocupant una plaça vacant i que, quan va tornar 
la persona que estava de baixa, la persona que l’ocupava va passar a ocupar una plaça que 
estava vacant, sense que se n’hagués creat cap de nova. 
 
El Sr. Navarrete comenta al Sr. Sarquella, en relació amb el tema dels miralls, que estan fent un 
estudi econòmic i tècnic i, quan el tinguin, li faran arribar. En relació amb l’increment de la 
delinqüència, li fa avinent que estem per sota altres municipis del voltant però que estan 
treballant de valent per eradicar-la. També li comenta que estan incrementant la vigilància en 
llocs més vulnerables, com les urbanitzacions, per la qual cosa li passarà les dades d’aquest 
increment de vigilància en aquestes zones. 
 
La Sra. Bassa respon al Sr. Puig en el sentit que no creu que sàpiga les dades dels desocupats 
perquè són difícils de trobar. També indica que es queixen pel fet que estan duent a terme les 
mateixes polítiques de la legislatura passada. Comenta que el Club de la Feina no és necessari i 
ja no s’està fent enlloc, i que cal fer prospecció perquè és el que demanen les empreses. 
També recorda que no es visibilitza gens l’Àrea de Promoció Econòmica i que, amb un 
pressupost minso, cal redistribuir els recursos, no fent cursos perquè sí, però sí fer una 
planificació d’intermediació i de formació correcta per al que demanen les empreses de 
Torroella, i que caldria aplicar l’estudi fet sobre el cluster de Torroella. Per tot això demana que 
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es redistribueixin els recursos i no es facin festes i festetes i es tingui una visió de tota la 
legislatura.  
 
El Sr. Puig li respon que sí que té les dades dels desocupats i que ja li ha explicat la política que 
estan fent, que és diferent a la que feien ells, per la qual cosa tenen confrontació en la manera 
de veure-ho. La Sra. Bassa respon que del que es queixen és que no poden fer les polítiques 
que feien ells abans perquè els temps han canviat.  
 
El Sr. Sarquella indica que sap que s’estan fent més controls, però el que demanava era que, 
en lloc de fer controls de velocitat, patrullessin més. També recorda que l’informe de l’OARCC és 
vinculant perquè, segons un informe que té, la Llei 7/2011 crea l’OARCC i li atorga 
competències per resoldre recursos especials en matèria de contractació interposats contra 
acords de les corporacions locals. També recorda que l’article 49.3 del Text refós de la Llei de 
contractes del sector públic indica que la resolució serà directament executiva, per la qual cosa 
l’Administració haurà de complir la resolució dictada per l’OARCC en els seus propis termes, 
donat que gaudeix d’executivitat directa i no pot ser modificada per l’Administració actora. 
Recorda que és una resolució executiva que l’Administració ha d’acatar i complir, amb la qual 
cosa és vinculant. 
 
El Sr. Rufí comenta que no es pot continuar així, preguntant naps i ells contestant cols, com és 
el cas de les escombraries. Creu que, si cal fer un nou procés de licitació, i no reconeixen que 
s’ha fet malament i no reconeixen l’OARCC, no es començarà bé i es tornarà a caure en els 
mateixos errors. Considera que si el nou concurs està a les mans del mateix regidor, que 
controla un 70% del pressupost, que porta turisme, recursos humans, contractes,.. no aniran 
bé. Afirma que, si canvia la manera de fer, tindran el seu ajut i, si no, ja s’ho faran. 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent ¾ de 10 del 
vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


